

中共中央对外联络部主管

# 当代世界

CONTEMPORARY WORLD

特朗普的“政治遗产”及拜登政府对华政策展望 / 周琪

从特朗普到拜登：美俄关系新变化 / 冯绍雷

拜登政府与美欧关系修复的空间及限度 / 赵怀普

拜登政府与美日同盟的发展趋向 / 吕耀东

印太框架下的韩美合作走向 / 董向荣 张家玮

2021. **2**  
总第 471 期

# 目 录

---

## 卷首语

### 1 “时代之问”与“中国之解”

季 思

## 特别关注

### 4 特朗普的“政治遗产”及拜登政府对华政策展望

周 琪

### 12 从特朗普到拜登：美俄关系新变化

冯绍雷

### 18 拜登政府与美欧关系修复的空间及限度

赵怀普

### 25 拜登政府与美日同盟的发展趋向

吕耀东

### 31 印太框架下的韩美合作走向

董向荣 张家玮

## 全球治理

### 39 后疫情时代的大国变局、全球治理与中国对外战略

林利民

### 44 新冠肺炎疫情下的百年未有之大变局：特点与影响

赵 磊

## 政党世界

### 50 新冠肺炎疫情下外国共产党的发展变化

于海青 陈爱茹

### 59 玻利维亚“争取社会主义运动”重新执政：挑战与前景

袁东振

### 66 印度议会左翼：发展历程、衰落原因与前景展望

张淑兰 黄靖媛

## 地区情势

### 73 欧洲社会中的穆斯林问题：历史、冲突与影响

张冠男

## 简讯动态

### 80 中国共产党对外交往简讯

### 80 外国政党动态

## EDITORIAL

1 **Ji Si** / The Questions of Times and China's Answers

## CLOSE-UP

4 **Zhou Qi** / Trump's Political Legacy and a Forecast of Biden Administration's China Policy

12 **Feng Shaolei** / From Trump to Biden: Recent Developments of U.S.-Russia Relations

18 **Zhao Huaipu** / Biden Administration and Restoration of Relationship between U.S. and Europe: Space and Limitation

25 **Lv Yaodong** / Biden Administration and Development Trend of U.S.-Japan Alliance

31 **Dong Xiangrong & Zhang Jiawei** / Trend of ROK-U.S. Cooperation within Indo-Pacific Framework

## GLOBAL GOVERNANCE

39 **Lin Limin** / Post-Pandemic Era: Changes in Major Countries, Global Governance and China's Foreign Strategy

44 **Zhao Lei** / Great Changes Unseen in a Century amid COVID-19 Pandemic: Characteristics and Implications

## WORLD POLITICAL PARTIES

50 **Yu Haiqing & Chen Airu** / Developments of Communist Parties in Other Countries amid COVID-19 Pandemic

59 **Yuan Dongzhen** / Movement for Socialism of Bolivia Returns to Power: Challenges and Prospects

66 **Zhang Shulan & Huang Jingyuan** / Left-wing in Indian Parliament: History of Development, Reasons of Decline and Prospect

## REGIONAL SITUATION

73 **Zhang Guannan** / Muslim Issues in European Society: History, Conflicts and Impact

## MONTHLY BRIEFING AND DEVELOPMENTS

80 Monthly Briefing on CPC's External Work

80 Latest Developments of Foreign Political Parties